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Verslag Overlegorgaan  
Nationaal Park Zuid-Kennemerland 
d.d. 7 juni 2024, 10.30-12.30u  
Locatie: werkschuur de Bosuil 
 

Aanwezig Afwezig 

Mevr. A. Baerveldt (NPZK, voorzitter) 
Dhr. R. Meijers (NPZK, secretaris) 
Dhr. A. Pander (NM)  
Mevr. M. de Haas (PWN) 
Mevr. M. Kuipers (PWN) 
Dhr. L. Carree (gemeente Zandvoort) 
Mevr. M. Meijs (gemeente Velsen) 
Mevr. P. Schut (IVN)  
Mevr. S. Scheffer (notulist) 
 

Dhr. R. Berkhout (gemeente Haarlem) 
Mw. S. van Wesemael (PWN)  
Mevr. M. Kamps (PNH) 
Dhr. De Snoo (SBB) 
Mevr. A. Gamri (gemeente Bloemendaal) 
 
Bijlagen 
Geen 
 
Kopie aan 
Adviescommissie NPZK 
 

 
1. Opening en vaststelling agenda 

Mevrouw Baerveldt opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. De heer Berkhout, 
mevrouw Van Wesemael, mevrouw Kamps, de heer De Snoo en mevrouw Gamri zijn afwezig. 
De agenda wordt vervolgens ongewijzigd vastgesteld.  
 

2. Mededelingen en ingekomen stukken 
 
Voortgang nieuw ontwikkelplan NPZK 
De heer Meijers licht toe dat op 5 juni jl. het tweede werkatelier heeft plaatsgevonden om te komen tot 
het nieuwe ontwikkelplan. Een aantal principes ten aanzien van de rol van het NPZK is benoemd. Onder 
meer heeft dit betrekking op het verschil in rol tussen binnen het NPZK (activiteiten ondernemen) en 
buiten het NPZK (beïnvloeden en aanjagen), de rol van NPZK ten opzichte van de TBO’s en wat dit 
betekent  voor communicatie, het betrekken van de omgeving en het stimuleren van de samenwerking. 
Vanuit de visie vindt concretisering in projecten plaats waardoor spanning ontstaat ten aanzien van de 
vraag hoe concreet voor de periode van tien jaar activiteiten kunnen worden vastgelegd en welke 
bewegingsvrijheid blijft bestaan.  
De uitkomsten worden door de opdrachtnemers verwerkt in een volgende versie die naar verwachting 
in september als definitief concept besproken kan worden in het OO. Eind 2024 wordt het ontwikkelplan 
vervolgens ter besluitvorming aan het bestuur voorgelegd.  
Op de vraag van de heer Pander of sprake is van een grote verandering in koers of meer het verschuiven 
van accenten, licht de heer Meijers toe dat de belangrijkste wijziging betrekking heeft op het verdwijnen 
van het beheergedeelte van het plan. Het belangrijkste accent is het kijken naar de verbinding met de 
omgeving. De werktitel is dan ook ‘blik naar buiten’.  

 
Update regiodeal west MRA 
Mevrouw de Haas licht toe dat na wat vertraging in de startfase diverse bijeenkomsten hebben 
plaatsgevonden om het convenant dat in september getekend moet worden voor te bereiden. De  
governancestructuur en het type projecten moeten dan duidelijk zijn. Aan de hand van de vijf cases of 
change uit de regiodeal worden de projecten in lijn met de programma’s uit de diverse ministeries 
geformuleerd. Dit is belangrijk omdat het convenant door alle betrokken ministeries getekend moet 
worden. Pas na deze ondertekening worden de middelen definitief ter beschikking gesteld. Vanuit het 
NPZK was eerst het idee dat een aantal onderdelen vanuit NP2.0 voortgezet kon worden in de regiodeal, 
maar dit loopt niet helemaal gelijk. Daarom wordt goed gekeken welke projecten wel goed aansluiten 
op de doelstellingen van de regiodeal en wat het bijbehorende budget is. Dit levert vervolgens ook een 
duidelijk aanbod naar de samenwerkingspartners op. De volgende projecten en ontwikkelingen sluiten 
hier mogelijk op aan: leidraad leefstijlen dat vanuit het regionaal bezoekersmanagementoverleg is 
gestart en gesteund wordt vanuit PNH, het schooltuinenproject en de mogelijke uitbreiding daarvan 
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naar woningbouwverenigingen. De verbinding met Spaarnwoude sluit niet aan op de cases of change uit 
de regiodeal. Mogelijk kan dit wel onder een andere subsidieregeling worden ondergebracht.  
Mevrouw Schut merkt op dat het voor het sluiten van de regiodeal belangrijk is dat de activiteiten als 
geheel een positieve impact hebben op de regio. 
Eind juni en begin juli vinden de vervolgoverleggen op bestuurlijk niveau plaats.  
Tenslotte licht mevrouw De Haas toe dat ook wordt gekeken naar activiteiten die zorgen voor het 
creëren van middelen voor onderhoud en beheer.  
 

3. Jaarverslag en Jaarrekening 2023 
Mevrouw Baerveldt licht toe dat de vaststelling van het jaarverslag en de jaarrekening 2023 zich in de 
afrondende fase bevindt.  
 
De heer Carree stelt voor om het jaarverslag middels een publieksversie breder onder de aandacht te 
brengen. Deze suggestie doet hij met het oog op zijn eerdere observatie dat de activiteiten van het 
NPZK voor de inwoners van Zandvoort vrij onbekend zijn. In de gemeente Zandvoort heeft het plaatsen 
van een infographic over de toeristische visie in de plaatselijke kranten een groot bereik gehad en is 
daarmee een mooi middel gebleken om de bewoners te betrekken bij de ontwikkelingen. De leden van 
het OO vinden dit een interessante suggestie en afgesproken wordt dat de heer Carree de infographic 
als voorbeeld deelt.  
 
Mevrouw de Haas licht ten aanzien van de jaarrekening toe dat de realisatie redelijk overeen is 
gekomen met de begroting voor 2023. Tijdens het jaar heeft de gemeente Haarlem extra budget ter 
beschikking gesteld dat is gebruikt voor de regiodeal en het schoolduinen project. De kosten voor het 
maken van een nieuw ontwikkelplan zijn doorgeschoven naar 2024 omdat deze activiteit niet zoals 
gepland in 2023 maar in 2024 wordt uitgevoerd. Omdat de regiodeal een niet geplande activiteit was, 
waren hiervoor geen kosten begroot, maar zijn hiervoor wel kosten gemaakt. Na vaststelling van de 
jaarrekening volgt nog een overzicht van begroting en realisatie.  
 

4. Toekomst financiën 
Subsidieregeling LNV in 2024 
De heer Meijers licht toe dat de aanvraag op 7 juni moet worden verzonden. Deze is met het NP2.0 
team voorbereid waarbij vanuit IVN ten aanzien van communicatie en educatie input is geleverd. In de 
aanvraag zijn elf actuele projecten opgenomen die als uitbesteding kunnen worden ingezet en die 
allemaal aansluiten op het ontwikkelplan dat wordt opgesteld. Er is sprake van een zware 
controlestructuur die volgens het ministerie onvermijdelijk is. Verwacht wordt dat de subsidie voor dit 
jaar wordt toegekend. Mevrouw Baerveldt voegt toe dat vanwege het late bekendmaken van de 
subsidie de periode om de middelen te besteden tot maart 2025 loopt.  
 
Bijdragen van partners 
Mevrouw Baerveldt licht toe dat de LNV subsidie in 2024 nog zonder eis van cofinanciering beschikbaar 
is. Vanaf 2025 is dit echter niet meer zo; de exacte vereisten zijn nog niet bekend. Verwacht wordt dat 
50% cofinanciering vereist wordt. Het afgelopen jaar heeft gemeente Haarlem meer geld ter beschikking 
gesteld. Aangezien jarenlang de bijdragen van de gemeenten gelijk zijn gebleven en kosten inmiddels 
fors zijn opgelopen, is ook aan de andere gemeenten het verzoek om na te denken over het verhogen 
van de bijdrage. De heer Carree en mevrouw Meijs geven beiden aan de verhoging in hun begrotingen 
te verwerken en aan hun gemeenteraden voor te leggen.  
Op navraag van mevrouw Meijs licht de heer Meijers toe dat hij inmiddels ook met PNH heeft gesproken 
over de bijdrage vanuit PNH. Daaruit is het advies gekomen om bij het verzoek aan PNH de 
samenwerking te zoeken met NP Duinen van Texel.  

 
5. Huidige situatie hoog water 

Mevrouw De Haas licht toe dat gehoopt werd dat in deze tijd van het jaar het water niet meer zo hoog 
zou staan. Gedurende de eerste helft van mei zag de situatie er goed uit, maar door de vele regenval 
daarna is het water niet verder gezakt. Op bepaalde plekken in het duin is het tegen de verwachting in 
natter dan in de winter. Vanwege de oorspronkelijke verwachting dat het water in het voorjaar zou 
wegzakken, zijn bepaalde maatregelen niet genomen. Vanwege de huidige situatie heeft PWN besloten 
om het fietspad bij de Blink, dat nog steeds onder water staat, te overbruggen door middel van 
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drijvende rijplaten. Dit betreft immers de verbinding van oost naar west. Dit is een kostbare maatregel 
waarvoor in de sector een calamiteitenfonds is ingericht. Dit is ook van toepassing op de reparaties die 
verwacht worden als het water eenmaal weg is. De overweging om deze maatregel te treffen, heeft te 
maken met de verbinding die dit fietspad met het strand vormt en het voorkomen dat bezoekers het 
pad verlaten. De drukte in de zomermaanden is een punt van zorg.  
De heer Pander vraagt aandacht voor de communicatie over de maatregel in verband met de 
maatregelen die op andere plekken in het NPZK zijn getroffen. Zo heeft NM de fietsenstalling bij de 
duinopgang naar voren verplaatst en het voetpad verlegd. Mevrouw De Haas geeft aan dat afstemming 
over de communicatie zeker plaatsvindt en dat de maatregel in de komende vier weken geeffectueerd 
zal worden. Zij licht toe dat het faciliteren van de recreatie en de toegang naar de zee via het duingebied 
voor de korte termijn op deze manier georganiseerd kan worden. Voor de langere termijn is dit vanwege 
de hoge kosten geen haalbare oplossing.  
 

6. Toekomstbestendig hoofdpadennet 
Mevrouw Kuipers licht toe dat er veel zorgen zijn over de goede toegankelijkheid van het duin voor 
recreatie. De vraag is hoe een toekomstbestendig en klimaatadaptief hoofdpadennet kan worden 
ingericht. De stijging van de zeespiegel en de daarvoor benodigde verstuiving van het duin, de 
vernatting en de recreatiedruk zijn factoren waarop NPZK moet reageren door te bepalen waar de 
natuur rust nodig heeft en wat de mogelijkheden voor recreatie zijn.  Dit is door alle factoren complex. 
Daarom worden nu voorbereidingen getroffen om met de partners van NPZK te kijken hoe de zonering 
van de natuur en recreatie er in de toekomst uit moet zien zodat een kaderstellende zonering voor de 
padenstructuur ontstaat. Aan de hand van het voorbeeld van metingen in de duinen boven Egmond is 
inzichtelijk gemaakt dat de grondwaterstand ruwweg twee centimeter per jaar toeneemt. Op de langere 
termijn is dit heel veel. Daarnaast is ook de verwachting dat de neerslag in de winter gaat toenemen. 
Verder speelt de zeespiegelstijging een rol waarbij de verwachting is dat deze in 2075 met 40-50cm is 
toegenomen. Dat betekent dat ook goed gekeken moet worden of de duinen stevig genoeg zijn. 
Daarnaast is er vanuit het regionaal overleg bezoekersmanagement door Sovon onderzoek uitgevoerd 
naar broedvogelpopulaties. Aan de hand van soortgroepen en beschikbare gegevens is gekeken naar 
waar welke soorten voorkomen. De uitkomsten hiervan zijn verwerkt in diverse kaarten en dienen als 
input voor het gesprek over de zoneringen in het park. In dat gesprek worden ook de gegevens over 
water, het duin en recreatiezonering betrokken. In het najaar worden de alternatieven voor de korte en 
langere termijn met de partners van NPZK besproken. Dit komt daarna op de agenda van het OO aan de 
orde. In berichtgeving over de acties die voor de korte termijn worden ingezet, wordt ook aangegeven 
dat NPZK aan deze ontwikkelingen werkt.  
Mevrouw Schut merkt op dat dit tot investeringen zal leiden. Naar aanleiding van de opmerking van de 
heer Pander dat vanwege Natura 2000 indelingen niet zomaar veranderd kunnen worden, licht 
mevrouw De Haas toe dat derhalve ook de omgevingsdienst is uitgenodigd om hen in deze 
ontwikkelingen mee te nemen. De heer Pander adviseert om ook PNH goed bij dit proces te betrekken.  
 

7. Vacature dagelijks bestuur 
Mevrouw Baerveldt licht toe dat vanwege het vertrek van de heer Wijkhuisen een vacature in het 
dagelijks bestuur van het NPZK is ontstaan die door een van de wethouders uit het OO moet worden 
ingevuld. De frequentie van de werkzaamheden is gelijk aan de planning van het OO dat vooraf wordt 
gegaan door de bestuursvergadering. Mevrouw Meijs geeft aan geen toezegging hierover te kunnen 
doen in verband met haar tijdelijke benoeming als wethouder. 
De heer Carree geeft aan bereid te zijn tot het dagelijks bestuur toe te treden.  
 

8. Rondje ontwikkelingen NPZK 
De heer Pander: 

• De uitvoering van de werkzaamheden ter bestrijding van de exoten liggen vanwege het 
broedseizoen stil en worden in augustus weer opgestart. 

• Men is in afwachting van de aanvraag voor het programma natuur 2de fase. Als vanuit het rijk 
akkoord wordt gegeven, kan PNH vervolgens de subsidieregeling open zetten en kunnen voor 
de komende 4-5 jaar aanvragen worden ingediend. 
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De heer Carree: 

• In de pers is een artikel verschenen over de natuurbrug. Hij vraagt om aandacht van de partners 
hiervoor.  

 
Mevrouw De Haas: 

• Op 1 juni heeft een bijeenkomst plaatsgevonden met sportgroepen over het voorkomen van 
overlast. Eerder hadden al rondetafelbijeenkomsten plaatsgevonden en in de laatste 
bijeenkomst, waarbij in groepen diverse parcours zijn gelopen, zijn diverse ideeën naar voren 
gebracht. Dit is ook input voor een NPZK brede aanpak. SBB heeft een werkwijze ontwikkeld en 
ook NM is aan de slag met dit thema. Derhalve is ook een van de projecten voor de nieuwe LNV 
subsidie om deze ontwikkelingen meer in gezamenlijkheid op te pakken.  
 

Mevrouw Schut:  

• Onlangs vond de tweedaagse voor IVN coördinatoren van de NP’s plaats ten behoeve van 
onderlinge kennisuitwisseling. Een van de trainingen die vorige week is gelanceerd, is de 
training Natuurinclusief Ondernemen die is gelieerd aan de Green Key, het internationale 
duurzaamheidskenmerk voor de recreatiesector. Deze ontwikkeling wordt omarmd door PNH.  

 
Mevrouw Baerveldt: 

• In de week van 14 juni vindt de tweedaagse van alle nationale parken in Nederland plaats. Zij is 
daar namens het NPZK bij aanwezig.  
 

Mevrouw Kuipers:  

• Er is een interessant webinar van Europarc beschikbaar over het thema draagkracht (carrying 
capacity). De ervaringen van anderen zijn interessant om te horen en hieruit blijkt ook dat het 
NPZK goed op koers ligt.  

 
9. Verslagen 

Het verslag van het OO van 15 maart 2024 wordt zonder wijzigingen vastgesteld.  
 
Op voorstel van mevrouw Meijs wordt tijdens de vergadering teruggeblikt op het gesprek met de 
insprekers.  
 
Het conceptverslag van de adviescommissie van 22 mei jl. wordt ter kennisgeving aangenomen. 

 
10. Rondvraag  

Geen van de aanwezigen maakt gebruik van de rondvraag.  
 
Het volgende OO-overleg vindt op 20 september 2024 plaats.   
 
Niets meer aan de orde zijnde, sluit mevrouw Baerveldt onder dankzegging van eenieders 
inbreng de vergadering.  

https://www.europarc.org/europarc-webinars/previous-webinars/exploring-carrying-capacity-navigating-visitor-management-in-protected-areas/

